



国家出版基金项目
NATIONAL PUBLICATION FOUNDATION

民國史料叢刊

續編
0702

經濟·商貿

孫燕京 張研 主編

海關中外貿易統計年刊(卷二·進口貨物類編)
(民國28年)(一)

民國史料叢刊

續編
0702

孫燕京

張研 主編

經濟·商貿

海關中外貿易統計年刊(卷一·進口貨物類編)
(民國28年)(一)

上海總稅務司署統計科編印

海關中外貿易統計年刊（卷二・進口貨物類編）
(民國28年)(一)

海關貿易統計貨值以外幣換算方法

海關貿易統計中，所列進口洋貨價值，係以海關金單位計，出口土貨價值，係以國幣計，而換算外幣時，向以政府規定之匯率為標準。但如欲以外幣（如美圓）計算貿易差額，須用下述方法換算，始可得其梗概：（一）進口貨值之金單位數目，應按本刊海關金單位及國幣折合各國通行錢幣數目表內第三項下所列金單位折合美圓之確實價格換算之。（二）出口貨值之國幣數目，應照該表第五項下所列國幣按照市價折合美圓之數目（即括弧內之數目）換算之。其中有經由戰區以外各口出口之少數土貨價值，雖因外匯限制，受有影響，而為數無多，姑不另行計算。

本年海關貿易報告及統計年刊內所列進口貨值之國幣數目，係由報單所列金單位價值，按照政府公布之金單位折合率，換算而得。此項折合率，依據政府所定之對外匯價，即每國幣一元折合英幣十四辨士半，美幣三角，日幣一元三分核算，並非按每日電匯平均市價核算之。至出口貨值之國幣數目折合金單位時，亦以此項政府規定之折合率換算之。

NOTE ON CONVERSION RATES OF CUSTOMS RETURNS.

Since the Customs Returns are performed recorded in two currencies (*i.e.*, Customs Gold Units for foreign imports and Standard Dollars for exports), official rates of exchange are retained for purposes of conversion. Ignoring, however, the exchange control of certain specified exports from unoccupied ports, those desirous of striking an approximate balance of trade in a foreign currency, *e.g.*, U.S. Dollars, may do so by converting the Customs Gold Unit values of imports into U.S. Dollars using the actual equivalent shown under Note (3) on page iv, and by converting the Standard Dollar values for exports into the same currency at the open market rates shown (in brackets) under Note (5) on the same page.

It should also be noted that the Standard Dollar valuations of imports as shown throughout the Introductory Survey, the Annual Report, and Returns for the year 1939 are converted from the declared valuation in Gold Units at the *official* rates thereof, which are based on the *official* Standard Dollar rate for foreign exchange of Pence Sterling 14 $\frac{1}{2}$, U.S. \$0.30, Japanese Yen 1.03, etc., and not on the average daily *open market* rates for T.T. abroad.

Similarly, it should be borne in mind that the Standard Dollar valuations of exports are also converted into Gold Units at the same *official* equivalents.

民國二十七年及二十八年海關金單位及國幣折合各國通行錢幣數目表
EQUIVALENTS OF FOREIGN CURRENCIES, ETC., 1938 AND 1939.

(一) 海關金單位所含純金數量經政府規定為六〇·一八六六錢

(1) The gold content of the CUSTOMS GOLD UNIT has been fixed by the Government at 60.1866 centigrammes of pure gold.

(二) 茲將海關金單位按照各國金幣所含純金數量折合定率分列於下:—

(2) The following are the *fixed* equivalents of the CUSTOMS GOLD UNIT in existing gold currencies, calculated on the basis of pure gold content:—

英金(鎊)	Pence Sterling	19.7265*	比幣	Belgas	2.8774*
美金	Gold Dollar	0.40*	瑞典,丹麥,及瑞典	Danish, and	1.492*
日金	Gold Yen	0.8025*	挪威克郎	Norwegian Kroner	0.705*
法佛郎	French Francs	10.20977*	新嘉坡幣	Singapore Dollar	1.096*
馬克	Reichmarks	1.679	盧比	Rupees	3.5656
和幣	Guilder	0.995*	波蘭幣	Zloty	16.201*
義幣	Italian Lire	7.600*	捷克幣	Czechoslovak Crowns	16.201*
瑞士佛郎	Swiss Francs	2.073*			

*此項貨幣之折合率應以各該幣與其他金幣折合之確實價格為標準

*Contingent on actual exchange current in gold currencies.

(三) 民國二十七年及二十八年每海關金單位一元折合下列各幣之平均確實價格如下海關貿易統計內之貨值即依據該項折合率估計之:—

(3) The following were the *actual* equivalents (average) of the CUSTOMS GOLD UNIT for the years 1938 and 1939 and constitute the basis for valuation purposes in the Customs Trade Returns:—

	1938.	1939.		1938.	1939.		
英鎊(鎊)	Pence Sterling	33½	36½	法佛郎	French Francs	23.71142	27.00249
美國	U.S. Dollar	0.67896	0.75007	和幣	Guilders	1.23443	1.25395
日本	Japanese Yen	2.36858	2.57524	港幣	Hongkong Dollars	2.18461	2.37522

(四) 按照政府每日所定之折合率平均核算民國二十七年每海關金單位一元折合國幣二元三角二十八年折合國幣二元五角

(4) The equivalent of the GOLD UNIT, expressed in Standard Dollars at the Government's average *official* daily rate, was, during 1938, \$2.30; 1939, \$2.50.

(五) 民國二十七年及二十八年按照政府每日所定對外匯價平均核算每國幣一元折合各國貨幣數目如下:—

(5) The equivalents of the STANDARD DOLLAR, based on the Government's average *official* daily rates of exchange, were, during 1938 and 1939, as follows:—

	1938.	1939.		1938.	1939.		
英鎊(鎊)	Pence Sterling	14½ (10½)	14½ (6)	馬克	Reichmark	0.75 (0.51958)	0.75 (Nominal)
美國	U.S. Dollar	0.30 (0.21011)	0.30 (0.11277)	和幣	Guilder	0.53681 (0.37961)	0.50356 (0.20863)
日本	Japanese Yen	1.03 (0.73192)	1.03 (0.42529)	盧比	Rupee	0.80648 (0.57003)	0.80713 (0.33365)
法佛郎	French Francs	10.31 (7.15424)	10.80 (4.41245)	港幣	Hongkong Dollar	0.95 (0.68401)	0.95 (0.40129)

括弧內之數字係按照每日電匯市價平均核算所得之匯價
Rates appearing in brackets are those based on the average daily open market rates for T.T. abroad.

中國度量衡標準制(萬國公制)及其他制之折合法
EQUIVALENTS OF CHINESE STANDARD (METRIC) AND OTHER SYSTEMS
OF WEIGHTS AND MEASURES.

標準制(萬國公制) STANDARD (METRIC) SYSTEM.	其他制 OTHER SYSTEMS.	其他制 OTHER SYSTEMS.	標準制(萬國公制) STANDARD (METRIC) SYSTEM.
重量 WEIGHT.			
公兩(百公分)	兩	兩	公兩
1 Hectogramme (100 Grammes)	2.65547 Taels.	1 Tael	0.377994 Hectogramme.
公斤(十分兩)	斤	斤(十六兩)	公斤
1 Kilogramme (10 Hectograms)	1.6534668 Catties.	1 Catty (16 Taels)	0.6047899 Kilogramme.
公担(百公斤)	担	担(百斤)	公担
1 Quintal (100 Kilograms)	1.6534668 Piculs.	1 Picul (100 Catties)	0.6047899 Quintal.
公兩	英兩(金銀兩)	英兩(金銀兩)	公兩
1 Hectogramme	3.215074 Ounces (Troy).	1 Ounce (Troy)	0.311035 Hectogramme.
公兩	英兩(常兩)	英兩(常兩)	公兩
1 Hectogramme	3.527396 Ounces (Avoirdupois).	1 Ounce (Avoirdupois)	0.283495 Hectogramme.
公斤	磅	磅(十六英兩常兩)	公斤
1 Kilogramme	2.2046223 Pounds.	1 Pound (16 Ounces Avoirdupois)	0.4535924 Kilogramme.
公擔(百公斤)	噸	噸(二千二百四十磅)	公擔
1 Metric Ton (10 Quintals)	0.984206 Ton.	1 Ton (2,240 Pounds)	1.016047 Metric Tons.
容量 CAPACITY MEASURE.*			
公升	英加侖	英加侖	公升
1 Litre	0.2199754 Imperial Gallon.	1 Imperial Gallon	4.545963 Litres.
公升	美加侖(液量)	美加侖(液量)	公升
1 Litre	0.26417047 U.S.A. Liquid Gallon.	1 U.S.A. Liquid Gallon	3.7854345 Litres.
公升	日本升	日本升	公升
1 Litre	0.554352 Shō (Japanese).	1 Shō (Japanese)	1.803907 Litres.
長度 LINEAL MEASURE.			
公分	英寸	英寸	公分
1 Centimetre	0.3937 Inch.	1 Inch	2.54 Centimetres.
公尺(百分公分)	基尺	基尺	公尺
1 Metre (100 Centimetres)	3.280843 Feet.	1 Foot	0.3048 Metre.
公尺	碼	碼	公尺
1 Metre	1.0936143 Yards.	1 Yard	0.9143992 Metre.
面積 SQUARE MEASURE.			
方公分	英方寸	英方寸	方公分
1 Sq. Centimetre	0.155 Sq. Inch.	1 Sq. Inch	6.4516 Sq. Centimetres.
方公尺(萬方公分)	英方尺	英方尺	方公尺
1 Sq. Metre (10,000 Sq. Centimetres)	10.7639 Sq. Feet.	1 Sq. Foot	0.092903 Sq. Metre.
方公尺	方碼	方碼	方公尺
1 Sq. Metre	1.19599 Sq. Yards.	1 Sq. Yard	0.836126 Sq. Metre.
木材面積 TIMBER MEASUREMENT.			
立方公尺	英方木尺	英方木尺	立方公尺
1 Cubic Metre	423.777 Superficial Feet B.M.	1 Superficial Foot B.M.	0.00235973 Cubic Metre.

* 酒瓶: 十二瓶(即二十四半瓶)或十二充瓜股(即二十四布品股)而為等於九公升
* Wine, etc.: 12 Bottles (— 24 Half-bottles) or 12 Reputed Quarts (= 24 Reputed Pints) are accepted as equal to 9 Litres.

海關貿易統計編製說明

全國各海關所收進出口各項統計報單，悉數送交該科，以備編製之用。
「海關中外貿易統計年刊」所列商品統計數字，係根據統計科每年所收統計報單，編列於次年初方收到，故不及列入本年統計年刊，而須載於次年統計年刊之內。至年刊內所列商品之先後次序，則以統計號列及別冊分類號列爲依據。

二、貿易統計分類辦法及範圍
海關出版各項中外貿易統計刊物所列統計表，其中商品之分類，悉依照「進出口稅則分類辦法」辦理。其進口貨物統計中，並不包括下列各項，進口貨物：（一）大使館、公使館、領事館及外國駐華海陸軍用免稅物品，（二）旅館、客舍自用物品及包裹，但其中有應稅物品，仍應按照類別列入統計；（三）自外洋進口之特船貨物，（四）存入關棧之貨物，（五）國用物品。出口貿易統計中，亦不包括下列各項：出口貨物：（一）出口旅客所帶自用物品及包裹，但其中有應稅物品，亦應按照類別列入統計，（二）出關後運往外洋之貨物，（三）轉船運往外洋之貨物。

中國與各租借地往來貿易，其統計編製方法，係以徵稅辦法爲標準，故列入中國直接對外貿易統計之內。

三、編製方法
進口貨物，須俟海關一切手續辦理完竣，經關放行後，始列入統計，並不於其抵達中國或存入關棧之後，即予列入。存入關棧之貨物，須俟其提出關棧報進進口，始予列入。出口貨物確已裝船後，始認爲出口，而列入統計。

海關進口稅係以金單位徵收。進口貨物價值，亦按金單位核算。所有進口報單及出關後納稅進口報單日金單位與各該外國貨幣之匯價折合之。編製統計所用貨物價值，係將貨起岸價格，但進口稅不在內，其金單位數目，則按某種報單日金單位與各該外國貨幣之匯價折合之。

洋貨進口表中，所有各稅則分類號列，統計號列，及各項商品淨值總數下之小號黑體數字，係金單位折合國幣之數。
海關出口稅係以國幣徵收。內口貨物價值，均按國幣計算。所有出口報單所列貨值，均按國幣計算。編製統計所用出口貨值，係該貨上船價格，但出口稅不在內。出口貨物價值，均按國幣計算。

士貨出口表中，所有各稅則分類號列，統計號列，及各項商品淨值總數下之小號黑體數字，係國幣折合金單位之數。

本貿易統計年刊中所列貨物價值，其由金單位折合國幣及由國幣折合金單位之數目，皆按照貿易統計月報內之每月金單位平均市價核算而得。故此種數目，即係月報所載貨物價值，亦按金單位核算。所有進口報單及出關後納稅進口報單日金單位與各該外國貨幣之匯價折合之。

四、原產國及運送國之貨物，按其原產國別而各貨之廉價或來源地，則按進口商所呈報及以頭事簽證貨單與其他文件所證實者爲準，出口貨物價值，並未另行統計。

五、金鑑及貨幣，進出口金鑑及貨幣，另表分列，並不包括於普通商品統計表內。

六、郵包、郵包寄遞之進出口貨物，按照統計號列載入普通商品統計表內。

統計表內所列較小之數字且前有減號（—），若其數字係表示復出口多於進口之數或復進口多於出口之數。

七、海關出版之貿易統計刊物類別

總稅務司署統計科出版下列統計刊物：

甲、月報：

（一）海關進出口貿易統計月報

按照統計號列，登載中國對外貿易數字（附總數表，金銀表，商船表及提出關棧之貨物表）。

乙、年刊：

（一）海關中外貿易統計年刊

該年刊共分四卷：

卷一 上册 貿易報表、貨值、金銀及商船等項圖表

卷一 下册 進出口貨物類別表

卷二 進口貨物類別表

（二）江海關進出口貿易統計年刊

按照統計號列，登載上海對外貿易數字（附總數表，金銀表及商船表）。

（二）上海對外貿易統計年刊

該年刊分稅課別編列，每頁數十，均按稅課別編列。

（二）上海對外貿易統計年刊

該年刊分稅課別編列，每頁數十，均按稅課別編列。

INTRODUCTORY NOTES.

All statistical information in regard to China's trade as controlled by the Customs has, since the reorganisation and centralisation of Returns work in 1932, been compiled in Shanghai at the Statistical Department of the Inspectorate General of Customs, which receives the Statistical Copies of all Customs declaration forms for Imports, Exports, etc.

The "Annual Returns of Foreign Trade" include commodities for which the Statistical Copies of Customs declarations have been received by the Statistical Department during any one calendar year arranged under commodity headings (Returns numbers and Tariff Code numbers). Statistical Copies for commodities passed by the Customs in distant ports during the last days of the year are not received until the beginning of the next, and consequently are included in the subsequent year.

CLASSIFICATION AND SCOPE OF RETURNS.

The tables in all Customs publications relating to the foreign trade of China are arranged in accordance with the classification of articles in the "Guides to the Import and Export Tariffs and Classification of Returns."

The following classes of goods arriving in this country are **not included** in the Import statistics: (a) Commodities passed duty free for Embassies, Legations, Consulates, and Foreign Armies and Navies; (b) Personal effects and parcels brought in by passengers for private use, with the exception of any dutiable contents thereof which are included under the statistical classification concerned; (c) Transhipments from abroad; (d) Commodities entered into Bond (*N.B.*—Included as Imports if ultimately withdrawn from Bond for import); (e) Chinese Government Stores.

The following classes of commodities leaving this country are **not included** in Export statistics: (a) Personal effects and parcels taken by passengers for private use, with the exception of any dutiable contents thereof which are included under the statistical classification concerned; (b) Shipments abroad *ex* Bond; (c) Transhipments abroad.

Statistics of the trade with the Leased Territories are included as foreign trade—statistical treatment following duty treatment.

METHOD OF COMPILING.

Imports are only recorded in the statistics upon completion of all Customs formalities and release, and therefore not on immediate arrival in the country or upon entry into Bond. **Bonded** merchandise is not recorded in the statistics until withdrawal for import. **Exports** are not considered as exported until shipment has actually taken place.

Import Values are expressed in Gold Units (import duties being levied in such currency). The values on Import declaration forms (or on Applications for Withdrawal from Bond for Import) are given in Gold Units, the statistical valuation being the c.i.f. value *exclusive of Import Duty*; the Gold Unit amounts being the actual equivalent of the foreign exchange concerned at the rate of the day of handing in such forms to the Customs.

In the case of Imports the small figures (in black type) immediately below the net total value for each Tariff Code number, Returns number, and group heading represent the official Standard Dollar equivalents of Gold Units.

Export Values are expressed in Standard Dollars (export duties being levied in such currency). The values on the Export declaration forms are given in Standard Dollars, the statistical valuation being the f.o.b. value *exclusive of Export Duty*.

In the case of Exports the small figures (in black type) immediately below the net total value for each Tariff Code number, Returns number, and group heading represent the official Gold Unit equivalents of Standard Dollars.

It should be noted that the conversion figures, given in the Annual Returns, for Gold Units to Standard Dollars, and *vice versa*, are based on the monthly average rates as given in the "Monthly Returns of Foreign Trade." They represent only the cumulative sums of the monthly figures, no further conversion being made.

Countries of Origin and Destination: Imports are classified as received from the place or country as declared by the Importer and verified by the Chinese Consular Invoice and other relative documents. Exports are credited to the country of declared destination; "optional" cargo to the country first indicated.

Bullion and Coin: Special Treasure tables are given for imports and exports of Bullion and Coin, which are excluded from the totals in the trade tables.

Parcel Post: Imports and Exports by Parcel Post are credited to the general trade tables according to their respective statistical classification wherever possible.

Where figures appear in small type preceded by a minus (-) sign they represent an excess of re-exports over imports or excess of re-imports over exports, as the case may be.

The term "n.o.r." stands for "not otherwise recorded."

The Statistical Department issues the following statistical publications:—

MONTHLY.

"Monthly Returns of the Foreign Trade of China."—China's Trade with Foreign Countries by Returns Numbers, with Tables of Total Value of Trade, Treasure, and Shipping, and Withdrawals from Bond.

"Shanghai Monthly Returns of Foreign Trade."—Trade of Shanghai with Foreign Countries by Returns Numbers, with Tables of Total Value of Trade, Treasure, and Shipping.

ANNUAL.

"The Trade of China," Volumes I-IV:

Vol. I: Part 1.—Report, with General Tables of Customs Revenue, Value of Trade, Treasure, and Shipping.

Part 2.—China's Trade with each Foreign Country by Returns Numbers.

Vol. II: Analysis of Foreign Imports.—Each Returns Number subdivided according to the Tariff Code Numbers as itemised in the "Guide to the Import Tariff and Classification of Returns."

Vol. III: Analysis of Foreign Exports.—Each Returns Number subdivided according to the Tariff Code Numbers as itemised in the "Guide to the Export Tariff and Classification of Returns."

Vol. IV: Domestic Trade.—Movements of Chinese Produce carried by Steamers between Open Ports (excluding movements by junk, rail, road, and steamers under I.W.S.N. Rules).

"The Shanghai Annual Returns of Foreign Trade."—Analysis of Imports and Exports by Tariff Code Numbers.

目 錄
CONTENTS.

頁 數 Page:	
海關貿易統計貨值以外幣換算方法	iii
民國三十七年及三十八年海關金單位及國幣折合各國通行錢幣數目表	iv
中國度量衡舊制(萬國公制)及其他制之折合法	v
海關貿易統計編製說明	viii, ix
中國對外貿易:	
進口貨物彙編	1
貨名錄	627
FOREIGN TRADE OF CHINA:	
Analysis of Imports.	
Index.	

中國對外貿易：進口貨物類編
FOREIGN TRADE OF CHINA: ANALYSIS OF IMPORTS.

編號 和 稅則 項 目 No. Tariff Code No.	貨名及產地名： 及輸入口岸 Name of Goods: Place of Origin: Port of Entry	Article; Countries of Origin; And Ports of Entry.	二十六年 1937.		二十七年 1938.		二十八年 1939.	
			數量 Quantity, Val. G.U.	價值單位 Val. U.	數量 Quantity, Val. G.U.	價值單位 Val. U.	數量 Quantity, Val. G.U.	價值單位 Val. U.
001/11	第一組，本色棉布 (紙面織列第1至八號) 或其號列第一號 每公尺重不超過140公分 寬不超過82公分 本色紗布、斜布、橫布 英 國 日本 其他各國 復 往 外 港	Group I: Cotton Piece Goods, Grey (Returns Nos. 1-8). Returns No. 1.						
		Shirtings and Sheetings, Grey.— Not over 82 cm. wide; Weighing not more than 140 grammes per metre per square metre.....	3,700	386 (879)	385,590 (44,480)	19,638 (44,480)	35,172 (11,875)	5,362 (4,444)
		Great Britain	462	60	1,168	112	27,456	—
		Japan	1,885	149	312,416	15,301	239	23
		Other Countries	1,133	177	2,006	225	7,477	889
		Re-exported Abroad						
001/12	每公尺重滿140公分 英 國 日本 新 加 坡 其他各國 復 往 外 港	Weighing more than 140 grammes per metre.....	280	32 (76)	532,231 (61,580)	69,127 (14,585)	4,539 (1,585)	655 (1,585)
		British India						
		Japan	134	14	2,926	336	80	14
		Korea					61,013	37
		Other Countries	146	18	44,505 64,740	7,771	7	6
		Re-exported Abroad					4,422	635
001/21	寬過82公分不超過102公分 每公尺重不超過90公克 日本 其他各國 復 往 外 港	Over 82 cm. but not over 102 cm. wide; Weighing not more than 90 grammes per metre.....	1,076	126 (24)	310,945 (44,922)	22,726 (4,922)	2,846 (1,195)	465 (1,195)
		Japan	247	19	329,355	27,533	2,346	—
		Other Countries	823	107	1,610	193	—	468
		Re-exported Abroad						

中國對外貿易：進口貨物類編 Foreign Trade of China: Analysis of Imports.

關稅 率及 徵收 處所 Tariff Rate and Collection Place Cone No.	貨物名稱 及來源地名 Name of Commodity and Origin:	Astricar Countries or Origins; And Ports of Entry.			二十一年 1937. Quantity, Val. G.U.	二十二年 1938. Quantity, Val. G.U.	二十三年 1939. Quantity, Val. G.U.	
		GROUP I—continued. Returns No. 1—continued.						
001/22	第一綱 級 統計類別第一級(總) 本色、青、緞、紗、綢、布(總) 寬邊2公分以下過102公分(總)	Sailings and Sheetings Grey—continued: Over 82 cm. but not over 102 cm. wide—cont. Weighting more than 90 grammes per metre.....	304/18	28,543 (65,887)	36,447,623 (82,588,560)	4,016,330 (8,288,560)	3,402,976 (6,684,921)	432,874 (1,178)
		Great Britain	3,122	5,605,704	638,437	2,930,161	378,204	1,178
		Japan	261,654	2,924,391	2,698,215	2,687,687	62,622	2,698,215
		Korea	4,434	583,848	697,687	5,696	1,440	583,848
		Kuomintang Leased Territory	629,1.1	1,395	28,583	3,961	629,1.1
		Other Countries	1,4778	1,944	15,229	1,395	—	1,944
		Re-exported Abroad	703,224	—	7,358	703,224
004/20	絨子、羔子、燈芯、鵝毛、海綸 日本	Striped, Spotted, Furred, or Shirttail Fox, Rabbit Japan Re-exported Abroad	134	25 (37)	37,696,409 (68,380)	4,153,121 (9,538,462)	3,445,233 (1,463,960)	439,360 (278)
		Chinawangtao	72,364	5,871	732 25,618,397	97 2,900,059	97 2,273,414	97 293,495
		Tiulin	207	21	22,184	2,458	56	7
		Chefoo	21,627	1,367	1,53	453,22	73	18
		Weihaiwei	21,215	2,337	4,351,594	453,206	153,290	23,432
		Tsingtao	149,370	14,327	2,086,420	157,661	1,032,026	124,026
		Shanghai	37	3
		Anony	76	13	13	76
		Santow	2	5,626,664	638,429	27,432	4,442
		Canton	22	326	327	5,180	83	5,180
		Kowloon	782	84	11	11,414	83
		Kampan	34	2	2,144
		Samshu	182	39	39	182
		Wuchow	330	20	137	25	13,057
		Lingchow	13	13	13
		Mengku	20,445	1,500	2,021	4,547	675	4,547
		Benzao	1,535	1,660	2,021	7,136	80	7,136
		Compucht	17,416	2,491	2,025	973	11,194	11,194
		Re-exported Abroad	—	—	—
		運往外洋	—	—	—	7,358

2	001709	紙質織物第二類 水色洋紗及粗紗布(後)標重 4碼(10尺)寬不逾82公分	Ordrills and jeans. Grey (3 or 4 shaft only), not over 82 cm. wide: Japan.....	25.523	3,459 (7,480)	5,824,632 (1,032,589)	449,246 (1,032,589)	422,989 (1,032,589)	44,487 (1,032,589)
		關稅各國 及在海外產 及在海外產	Kaunting Landed Territory Other Countries Re-exported Abroad	25.487	3,554	5,795,372 29,260	444,302 4,944	421,123 1,866	44,183 294
			Total of Returns No. 2 by Ports & R. Meters	36	5	5	5	5	5
			Tientsin.....	25.523	3,459 (7,300)	5,824,632 3,113 115	449,246 1,984,571 2,025,181	422,989 103,740 184,702	44,487 (106,615) 13,578
			Weihaiwei.....		5	5	5	5	5
			Tsingtao.....		55	5	5	5	5
			Shanghai.....		20,776	3,113	1,814,920	103,740	30,613
			Amyo.....		11	5	5	5	5
			Syauow.....		5	5	5	5	5
			Canton.....		5	5	5	5	5
			Kowloon.....		5	5	5	5	5
			Lapoo.....		5	5	5	5	5
			Wuchow.....		36	5	5	5	5
			Menchia.....		2925	220	5	5	5
			Shantung.....		5	5	5	5	5
			Tsinshau.....		5	5	5	5	5
			Re-exported Abroad					13	14
								5	2
								5	6
3	001311	紙質織物第三類 水色洋紗及粗紗布 寬不逾82公分 每公尺重不逾140公分	T-Cloths. Grey..... Not over 82 cm. wide: Weighing not more than 140 grammes per metre			97,169	5,110 (11,280)	974 932	
		日本.....	Japan.....			57,169	5,110 (11,280)	66 908	
		其他各國 及在海外產	Other Countries Re-exported Abroad					110	
			Weighing more than 140 grammes per metre						
			Japan.....	338	42 (97)	36,796 (8,110)	4,027 4,027	1,923 1,923	388 (1,880)
			其他各國 及在海外產			338	42	36,796 4,027	1,923 1,923
			Re-exported Abroad						388
	001312	每公尺重逾140公分	Over 82 cm. but not over 102 cm. Weighing not more than 90 grammes per metre						
		日本.....	Japan.....						
		其他各國 及在海外產	Other Countries Re-exported Abroad						
			Re-exported Abroad						
	00141	寬逾82公分不逾102公分 每公尺重不逾90公分	Japan.....	210	14 (33)	210	14 (33)	14 14	14 14
		日本.....	Re-exported Abroad						

中國對外貿易：進口貨物類編 Foreign Trade of China: Analysis of Imports.

統計 號碼 Ratrices Code No.	貨名；來源地名； 及輸入口岸	ARTICLES; Countries or Origins; And Ports of Entry.	二十六年 1937.		二十七年 1938.		二十八年 1939.
			數量 Quantity	價值 Val. G.U.	數量 Quantity	價值 Val. G.U.	
第十一編 紡織品							
03142	紗、絲、織物第三級(綢)	GROUP I—continued. Returns No. 3—continued. T-Cloths. Grey—continued:— Weighting more than 90 grammes per metre.....	704	86 (194)	74,574 1,272	6,752 218	1,396 (510)
	本色絲織品(綢)	Great Britain Japan Other Countries Re-exported Abroad	704	86 73,302	6,514	1,024 160	51
	重過 92 公分不超過 102 公分 (綢)	Over 82 cm., but not over 102 cm. wide—cont.			372	114	
	每公尺價值 90 金分						
	英屬 日本 其他各國 香港及外洋						
紙質織物第三級開列總數 Total of Returns No. 3 are from S.R. Merit							
	Tianjin Tingtau Fuchow Kowloon Lap-ka Kowloon Londong Mangao Saroma 及香港及外洋	1,252 1,242 (320) 704 66 210 238 42 及香港及外洋	208,479 142 109,376 66 14 42 及香港及外洋	15,889 4,293 (36,361) 5,130 10,541 2,012 1,120 1,134 218 及香港及外洋	721 (1,865) 4 400 147 171 及香港及外洋		
紙質織物第四級 Returns No. 4.							
003100	本色仿緞土布(白) 本色仿緞土布(白)寬不超過 52 公分 日本 及香港及外洋	Imitation Native Cotton Cloth, Grey (including Nankeen, Grey, White, or Dyed)— Grey, not over 52 cm. wide— Japan 及香港及外洋	1	66 (189)	168 168	6,596 (18,040) 6,596	131 (299) 3
01410	本色土布 香港及各國 及香港及外洋	Nankeen, Grey— Hongkong, Grey— Other Countries Re-exported Abroad	1	66 (189)	9 9	127 4	407 (999)

038710

潔白或染色土布

Nantheen, White or Dyed

Chinwango

13,743

Hongkong

(0.880)

Macao

8,098

Other Countries

5,162

Re-exported Abroad

53

總計 濟南列車四號圓頭織物

Total or Returns No. 4 w/ Points & 5 Quantals

Tientsin

24

Chiehoo

10

Shanghai

14

Fuchow

14

Swatow

14

Kowloon

14

Lappa

14

Samtsui

14

Laichow

14

Menanz

14

Sermao

14

Tengyueh

14

Re-exported Abroad

14

總計 濟南列車五號

Returns No. 5.

Cotton Flannel, or Flannelette, Grey) —

Not over 82 cm. wide

14,466

Japan

883

Other Countries

209

Re-exported Abroad

(88)

Over 82 cm. but not over 102 cm. wide

1,464

Japan

878

Other Countries

208

Re-exported Abroad

1

日本

4

及他各國

2

復往外洋

1

普通 82 公分不過 102 公分

131

日本

(134)

及他各國

131

復往外洋

1

普通 82 公分

1

及他各國

1

復往外洋

1

總計 濟南列車五號圓頭織物

Total or Returns No. 5 or Parts & 6 Quantals

Tientsin

62

Chiehoo

6

Shanghai

2,195

Fuchow

394

Tsinthio

1

Swatow

1

Menanz

8

Tengyueh

37

Re-exported Abroad

9

復往外洋

1

中國對外貿易：進口貨物類編 Foreign Trade of China: Analysis of Imports.

總計 或類別 項 Rivous Count No.	貨物 英文、中文名稱及 規格 及輸入口岸 Name, Chinese and English Description and Port of Entry	ARTICLES, COUNTRIES OF ORIGIN, AND PORTS OF ENTRY.	二十六年 1937.		二十七年 1938.		二十八年 1939.			
			量 Quantity, Val. C.U.	價金量 Value Quantify Val. G.U.	量 Quantity, Val. C.U.	價金量 Value Quantify Val. G.U.	量 Quantity, Val. C.U.	價金量 Value Quantify Val. G.U.		
第一組 紙 紙漿紙利萬六張 本色紙，雙緹布(潔白帶 色，在內)										
GROUP I—continued. Retures No. 6.										
6		Cotton Canvas and Dock, Grey (including Grey (including White or Dyed) — with coloured stripes & R. Meters	145,940 (148,471)	74,197 (76,672)	246,935 (266,672)	168,628 (177,075)	95,733 (96,310)			
011/00		Great Britain	852	291	33,436	32,805	49,483			
		Japan	10	4	16,624	17,601	20,341			
		U.S. of America	143,778	73,603	212,517	57,175	21,944			
		Other Countries	1,297	392	6,268	3,413	2,773			
			23	7	135	131	1,328			
						5,003	5,003	1,417		
		Re-exported Ahmedabad				-7,025				
034/00	潔白底染色 法國 英國 香港 日本 美國 美荷各國	White or Dyed France Great Britain Hongkong Japan U.S. of America Other Countries	1,378,028 (548,643)	241,101 (50,777)	91,592 30,072	36,829 14,402	12,886 8,251	6,507 5,444		
		Re-exported Almora				14,009 12,103	2,047 2,327	6 6		
		Total of Retunes No. 6 & R. Meters	1,523,968 (718,114)	315,298 (718,114)	358,527 (333,799)	145,485 (133,999)	139,861 (132,490)			
		Chinawestern	36	4	3,027	669	100			
		Tiernan	6,818	2,163	53,787	22,114	6,110	16		
		Lungkow	1,045	224	—	—	—	3,774		
		Charko	4,205	756	1,956	457	29	9		
		Waihaini	3,196	501	1,028	254	—	—		
		Tetano	165,255	23,802	146,549	21,886	116	94		
		Chinkiang	—	—	143	62	—	—		
		Lihsia	11,265	2,714	288	97	—	—		
		Hankow	1,273,102	277,998	126,395	78,076	118,251	91,443		
		Nanking	—	—	5,593	2,046	1,065	821		
		Shanghai	4,103	1,327	—	—	—	—		
		Amyo	11,045	1,581	313	213	9	4		
		Fuzhou	—	—	—	—	—	—		
		Szawao	4,386	1,032	34,3	174	363	203		
		Carson	4,731	1,032	1,246	1,179	153	198		
		Kowloon	1,619	738	10,189	5,872	257	128		